
Møteprotokoll 
for 

Utval for helse og omsorg

Møtedato: 06.09.2022
Møtestad: Helsehuset, møterom Nordhordland
Møtetid: 09:30 - 16:10

Utvalet var på synfaring på Hjelpemiddel-lageret på Mjåtveit og Meland sjukeheim 
frå kl. 09.30.
Ordinært møte med vedtakssaker starta kl. 12.40 i Helsehuset.

 
 
Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Ståle Juvik Hauge AP Utvalsleiar
Kirsti Gjetle Floen AP Medlem
May-Irene Wergeland SP Nestleiar
Sølvi Gripsgård Knudsen SP Medlem
Else Marie Skartveit Dale KRF Medlem
Roy Bø UAVH Medlem
Thore Helland SP Medlem
Alexander Helle R Medlem

 
Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Astrid Anne Fjeldstad- i 
sak 032/22

SP May-Irene Wergeland-
SP i sak 032/22

 
Følgjande frå administrasjonen møtte: Leni Dale-kommunalsjef helse og omsorg, 
Helge Kvam-fagansvarleg Fagutvikling stab helse og omsorg, Line Merete Valle-
tenesteleiar Eigedomsforvaltning og Prosjekt, Kjersti Risa Marøy-tenesteleiar 
Helsestasjon og Jordmortenesta, Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse, 
Eva Mikkelsen-prosjektleiar Prosjekt leiing, kvalitetsforbetring og ressurseffektiv 
drift Arngunna Haga-avdelingsleiar NAV, Arthur Kleiveland-møtesekretær
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034/22 Meldingar til utval for helse og omsorg

 



029/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes innkalling og saksliste.

HO- 029/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

030/22: Godkjenning av møteprotokoll 31.05.2022

Møteprotokollen vert godkjent.

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøyses møteprotokoll for 31.05.2022.

HO- 030/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjent.

031/22: Høyring - handlingsplan mot vald i nære relasjonar

     
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
I samsvar med prosessreglane  i plan- og bygningslova Kap. 11 vedtek Alver kommune å 
sende planforslag for «Handlingsplan mot vald i nære relasjonar»  ut til offentleg høyring og 
ettersyn.  
Høyringsperioden vert sett til seks veker.

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:

Kjersti Risa Marøy-tenesteleiar Helsestasjon og jordmortenesta orienterte i saka og svara på 
spørsmål.



Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande tilleggsframlegg:
Utval for helse og omsorg ber administrasjonen arbeide følgjande inn i planen:
Undervisningsopplegg for .2-10. klasse tilpassast og vidareførast inn i vidaregåande skule.

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg, med tilleggsframlegg frå S. 
Hauge.

HO- 031/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande innstilling i saka:
I samsvar med prosessreglane i plan- og bygningslova kap. 11 vedtek Alver kommune å 
sende planforslag for «Handlingsplan mot vald i nære relasjonar» ut til offentleg høyring og 
ettersyn. 

Høyringsperioden vert sett til seks veker.

Utval for helse og omsorg ber administrasjonen arbeide følgjande inn i planen:
Undervisningsopplegg for 2.-10.klasse tilpassast og vidareførast inn i vidaregåande skule.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.09.2022:

Behandling:

Kjersti Risa Marøy-tenesteleiar Helsestasjon og jordmor orienterte i saka og svara på spørsmål.

Det vart sett fram følgjande tilleggsframlegg frå OKK: 

Administrasjonen har allereie utarbeidd ei skisse for undervisningsopplegg 2-10 klasse. OKK ser 
ikkje at Alver kommune har heimel for å påleggje vidaregåande skule eit 
undervisningsopplegg. Me synes planen er god og ynskjer å senda den ut på høyring. 

Utvalet vedtok samrøystes kommunedirektøren sitt framlegg med tilleggsframlegg sett fram i 
møtet.

OKK- 050/22 Vedtak:

I samsvar med prosessreglane  i plan- og bygningslova Kap. 11 vedtek Alver kommune å 
sende planforslag for «Handlingsplan mot vald i nære relasjonar» ut til offentleg høyring og 
ettersyn.  
Høyringsperioden vert sett til seks veker. 
Administrasjonen har allereie utarbeidd ei skisse for undervisningsopplegg 2-10 klasse. OKK ser 
ikkje at Alver kommune har heimel for å påleggje vidaregåande skule eit 
undervisningsopplegg.  Me synes planen er god og ynskjer å senda den ut på høyring. 

032/22: Byggeprogram - bufellesskap 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med 



utviklingshemming slik det ligg føre i saka.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 30.05.2022:

Behandling:

Line Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning og Prosjekt, og Bernt Fjordheim-tenesteleiar 
Habilitering orienterte og svarte på spørsmål.

Framlegg frå Reidar Knutsen:
RMNF kan ikkje støtta bygging av bufellesskap for 5-6 bebuarar i Skarsvegen 29. Tomta synest 
lite egna for bufellesskap, og det er ikkje ei god løysing å samlokalisera bebuarar med dei 
utfordingane administrasjonen beskriv. Bustadar for menneske med utviklingshemming bør 
ligge i normale bustad-miljø med utsikt og lys, gjerne sentralt, og i alle fall ikkje ha 
institusjonspreg. Om ein bebuar treng spesiell skjerming, bør det løysast gjennom lokalisering 
og tilpassing innanfor eit normalt bustad-miljøet. Ein bør Ikkje samlokalisera mange bebuarar 
med utfordrande åtferd og behov for skjerming. Kanskje er einebustad då det beste, i alle fall 
ikkje saman med nokon som er sensitive mot lyd eller kan bli ekstra redde og usikre ved 
utfordrande åtferd frå naboane. Det er mykje viktigare å sikra ei god løysing for bebuarane 
som gjerne skal bu der resten av livet, heller enn å følje opp det administrative vedtaket frå 
Lindås kommune om å kjøpa Skarsvegen 29, og påstandane om stordriftsfordelar og om at 
alternative vil gje betydeleg utsetjing. NFU har heile tida våre imot bufellesskapet i Skarsvegen 
29, og forsking tilbakeviser påstandane om stordriftsfordelar og sosiale fordelar ved store 
bufellesskap. Dersom ein mindre sentral lokasjon likevel blir valt, rangerer RMNF Kvamsvegen 
høgast, framfor Moldekleiv.

Under avrøystinga vart framlegget frå Reidar Knutsen sett opp mot kommunedirektøren sitt 
framlegg: 

Framlegget frå Reidar Knutsen vart vedteke med 6 røyster (Sølvi Knutsen-Sp, Reidar Knutsen, 
Magne Bjørndal, Liv Erstad, Edith Jørgenvik, Svein Arne Vabø) mot 1 røyst (Jannicke Helland).  
Else Marie Dale-Krf tek saka til orientering.

RMNF- 030/22 Vedtak:

Uttale i RMNF - 30.05.2022:

RMNF kan ikkje støtta bygging av bufellesskap for 5-6 bebuarar i Skarsvegen 29. Tomta synest 
lite egna for bufellesskap, og det er ikkje ei god løysing å samlokalisera bebuarar med dei 
utfordingane administrasjonen beskriv. Bustadar for menneske med utviklingshemming bør 
ligge i normale bustad-miljø med utsikt og lys, gjerne sentralt, og i alle fall ikkje ha 
institusjonspreg. Om ein bebuar treng spesiell skjerming, bør det løysast gjennom lokalisering 
og tilpassing innanfor eit normalt bustad-miljøet. Ein bør Ikkje samlokalisera mange bebuarar 
med utfordrande åtferd og behov for skjerming. Kanskje er einebustad då det beste, i alle fall 
ikkje saman med nokon som er sensitive mot lyd eller kan bli ekstra redde og usikre ved 
utfordrande åtferd frå naboane. Det er mykje viktigare å sikra ei god løysing for bebuarane 
som gjerne skal bu der resten av livet, heller enn å følje opp det administrative vedtaket frå 
Lindås kommune om å kjøpa Skarsvegen 29, og påstandane om stordriftsfordelar og om at 
alternative vil gje betydeleg utsetjing. NFU har heile tida våre imot bufellesskapet i Skarsvegen 
29, og forsking tilbakeviser påstandane om stordriftsfordelar og sosiale fordelar ved store 
bufellesskap. Dersom ein mindre sentral lokasjon likevel blir valt, rangerer RMNF Kvamsvegen 



høgast, framfor Moldekleiv.

Utval for helse og omsorg 31.05.2022:

Behandling:

Line M. Valle-tenesteleiar Eigedomsforvaltning og prosjekt og Bernt Fjordheim-tenesteleiar 
habiliteringstenester orienterte og svara på spørsmål.

May-Irene Wergeland-SP sette på vegne av AP, SP og KRF fram følgjande framlegg til uttale: 
Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 
koma attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast 
opp mot einannan ut frå desse premissane:
 

· avstand til naboar

· avstand til trafikkert veg

· avstand til butikk/senter

· støy/uro

· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging

· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar

· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette

· storleik på tomten

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt

Fellesframlegget frå M.I. Wergeland vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg.
Wergeland sitt framlegg fekk 6 røyster og vart samrøystes vedteke (det var seks medlemmar i 
utvalet i dette møtet).

HO- 025/22 Vedtak:

Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 
koma attende med ei utgreiing av tomtealtalternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse 
vurderast opp mot einannan ut frå desse premissane:
 

· avstand til naboar

· avstand til trafikert veg

· avstand til butikk/senter

· støy/uro

· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging

· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar

· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette

· storleik på tomten

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.



Alver formannskap 02.06.2022:

Behandling:

Framlegg frå S.Sekkingstad-SP:
Formannskapet sender saka tilbake til utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming. 
Formannskapet ber om at utval for helse og omsorg vurderer gildskap før handsaming av 
saka.
Framlegget vart samrøystes vedteke.

FO- 066/22 Vedtak:

Formannskapet sender saka tilbake til utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming. 
Formannskapet ber om at utval for helse og omsorg vurderer gildskap før handsaming av 
saka.

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:

Formannskapet vedtok i sak 066/22 å senda sak om "Byggeprogram - bufellesskap" tilbake til 
utval for helse og omsorg for ny politisk handsaming, der utvalet vurderer gildskap for 
handsaming av saka.

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP reiste spørsmål om May-Irene Wergeland-SP er inhabil i saka.
Utvalet erklærte Wergeland inhabil, og ho deltok ikkje i handsaminga av saka.
Astrid Anne Fjeldstad-SP gjekk inn i utvalet i Wergeland sin stad.

Sølvi Knudsen-SP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 
koma attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast 
opp mot einannan ut frå desse premissane:
· avstand til naboar
· avstand til trafikert veg
· avstand til butikk/senter
· støy/uro
· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
· storleik på tomten
- kostnadsoverslag inkludert naudsynt investeringar i infrastruktur for å realisere prosjektet.

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.

Alexander Helle-R sette fram kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunestyret vedtek byggjeprogram for nytt bufellesskap for menneske med 
utviklingshemming slik det ligg føre i saka.

Under røysting vart dei to framlegga sett opp mot kvarandre.

S.Knudsen-SP sitt framlegg fekk 6 røyster (Sølvi Knudsen-SP, Thore Helland-SP, Astrid Anne 
Fjeldstad-SP, Ståle Hauge-AP, Kirsti Gjetle Floen-AP, Roy Bø-UAVH)).
Alexander Helle-R sitt framlegg fekk 2 røyster (Alexander Helle-R, Else Marie S. Dale-KRF)

HO- 032/22 Vedtak:



Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale i saka:

Prosjektet Bufellesskap i Skarsvegen 29 leggast vekk i sin heilskap. Vi bed administrasjonen 
koma attende med ei utgreiing av tomtealternativa på Erstad og Moldekleiv. Desse vurderast 
opp mot einannan ut frå desse premissane:
· avstand til naboar
· avstand til trafikert veg
· avstand til butikk/senter
· støy/uro
· soltilhøve for tomtane slik dei ligg i dag utan bebygging
· moglegheiter for uteaktivitetar/hage tilpassa ulike brukarar
· plass til parkering for bebuarar, gjestar og tilsette
· storleik på tomten
- kostnadsoverslag inkludert naudsynt investeringar i infrastruktur for å realisere prosjektet.

Administrasjonen kjem attende med politisk sak om val av tomt.

033/22: Kommuneplanen sin arealdel for Alver - Planprogram på høyring

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Saka blir lagt fram for politisk drøfting. 

Eldreråd 05.09.2022:

Behandling:

Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse orienterte om kommuneplanen sin arealdel.

Det vart sett fram følgjande framlegg til uttale:
Eldrerådet sluttar seg til planprogrammet. Eldrerådet er oppteken av at prinsippet om å «ta 
heile kommunen i bruk» vert følgd opp i praksis. Rådet vil understreka at planen må ha fokus 
på å byggja eit aldersvenleg og heilskapleg samfunn, og at arealdelen må leggast til rette 
for alle aldersgrupper i Alver-samfunnet.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegg til uttale.

ER- 034/22 Vedtak:

Eldrerådet kjem med følgjande uttale til planprogrammet for kommuneplanen sin arealdel:
Eldrerådet sluttar seg til planprogrammet. Eldrerådet er oppteken av at prinsippet om å "ta 
heile kommunen i bruk" vert følgd opp i praksis. Rådet vil understreka at planen må ha fokus 
på å byggja eit aldersvenleg og heilskapleg samfunn, og at arealdelen må leggast til rette 
for alle aldersgrupper i Alver-samfunnet.

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 05.09.2022:

Behandling:

RMNF meiner det i den vidare planprosessen bør leggjast vekt på at framtidig bustadbygging 



legg til rette for at ein skal kunne bu der sjølv om ein skulle få fysiske utfordringar. Ein arealplan 
med tydeleg føringar på dette feltet medverkar til at menneske med nedsett funksjonsevne 
kan leva meir aktive liv, og til å minka presset på sjukeheimsplassar og andre tilrettelagde 
butilbod. Nye bustader i Alver må ha livsløpsstandard. Kommunen må vidare sikra seg areal til 
offentleg tenesteyting, også utanfor tettstadene. Ein tenkjer her til t.d. på skjerma 
omsorgsbustader.

Samrøystes vedteke.

RMNF- 034/22 Vedtak:

RMNF meiner det i den vidare planprosessen bør leggjast vekt på at framtidig bustadbygging 
legg til rette for at ein skal kunne bu der sjølv om ein skulle få fysiske utfordringar. Ein arealplan 
med tydeleg føringar på dette feltet medverkar til at menneske med nedsett funksjonsevne 
kan leva meir aktive liv, og til å minka presset på sjukeheimsplassar og andre tilrettelagde 
butilbod. Nye bustader i Alver må ha livsløpsstandard. Kommunen må vidare sikra seg areal til 
offentleg tenesteyting, også utanfor tettstadene. Ein tenkjer her til t.d. på skjerma 
omsorgsbustader.

Ungdomsråd 05.09.2022:

Behandling:

Orientering i saka v/Marte Eriksrud, rådgjevar Plan og analyse

UR- 030/22 Vedtak:

Tatt til orientering - ingen merknadar

Samrøystes vedteke

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:

Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse orienterte og svara på spørsmål.

Utvalsleiar Ståle Hauge-AP sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utval for helse og omsorg støttar Råd for menneske med nedsett funksjonsevne sin uttale i 
saka 05.09.2022.

HO ber administrasjonen sikra at det offentlege har reserveareal for utvikling av offentleg 
tenesteyting i forhold til vedtatt senterstruktur, dette gjeld utviding eller behov for areal til ny 
bygningsmasse for formålet.

HO ber administrasjonen sikre at det blir sett av areal til sosiale møteplassar både på 
organiserte og uorganiserte stader.

HO ber administrasjonen ta inn som kriterier i planen dei vedtaka i bustadsosial handlingsplan 
som krev arealavsetning for å kunne realiserast. Sekundært må det avsetjast areal før 
bustadsosial handlingsplan er vedtatt i Alver kommune.

HO ber administrasjonen vurdere å innføre krav til 50% universal utforming og krav til 
«livsløpstandard» i areal avsett til bustader.



Utvalet vedtok samrøystes S. Hauge-AP sitt framlegg til uttale.

HO- 033/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg støttar Råd for menneske med nedsett funksjonsevne sin uttale i 
saka 05.09.2022.

HO ber administrasjonen sikra at det offentlege har reserveareal for utvikling av offentleg 
tenesteyting i forhold til vedtatt senterstruktur, dette gjeld utviding eller behov for areal til ny 
bygningsmasse for formålet.

HO ber administrasjonen sikre at det blir sett av areal til sosiale møteplassar både på 
organiserte og uorganiserte stader.

HO ber administrasjonen ta inn som kriterier i planen dei vedtaka i bustadsosial handlingsplan 
som krev arealavsetning for å kunne realiserast. Sekundært må det avsetjast areal før 
bustadsosial handlingsplan er vedtatt i Alver kommune.

HO ber administrasjonen vurdere å innføre krav til 50% universal utforming og krav til 
«livsløpstandard» i areal avsett til bustader.

Utval for oppvekst, kunnskap og kultur 06.09.2022:

Behandling:

Orientering til saka v/Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar Plan og analyse

OKK vedtok samrøystes å senda planen ut på høyring og har ingen merknader. 

OKK- 048/22 Vedtak:

Uttale i OKK - 06.09.2022:
OKK vedtok å senda planen ut på høyring og har ingen merknader. 

034/22: Meldingar til utval for helse og omsorg

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Utval for helse og omsorg 06.09.2022:

Behandling:

Det vart gjeve følgjande meldingar/orienteringar:

- Prosjekt leiing, kvalitetsforbetring og ressurseffektiv drift – status v/Eva Mikkelsen-prosjektleiar

- Busetting flyktningar i Alver – status v/Arngunna Haga-avdelingsleiar NAV



- Gjennomgang sjukefråver i helse- og omsorgssektoren - orientering v/Leni Dale-
kommunalsjef helse og omsorg

Utvalet tok meldingar til orientering. 

HO- 034/22 Vedtak:

Meldingar vert tekne til orientering.
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